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25. 11. | Podzimní veselice

22. 11. | Filmový klub - Tomáš Etzler

17. 11. | GulášFest + pochod Krampusů

4. 11. | Vinohradské trhy

26. 11. | Koncert - Osudové ženy G.P.
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Milí Vinohraďáci,

mezi výčet cílů, které si takřka před rokem nově zvolení
koaliční zastupitelé stanovili, patřila a nadále patří výrazná
změna informovanosti veřejnosti o dění na radnici. V této
oblasti jsme v průběhu uplynulých měsíců učinili hned ně-
kolik velkých kroků – převzali jsme pod křídla úřadu a rady
městské části Vinohradský inform, začali jsme využívat
sociální sítě, rozjeli jsme mobilní aplikaci pro komunikaci
s občany Česká obec, připravujeme nový web městské
části. Spustili jsme rovněž slíbenou sérii veřejných setkání
a diskuzí nad důležitými vinohradskými tématy. Určitě
nemůžeme říci, že je naše cesta za lepší informovaností
veřejnosti u konce; ve všech výše jmenovaných platfor-
mách se ale snažíme neustále zlepšovat a zajistit, aby se
k Vám informace dostávaly co nejefektivněji.

I přes uvedené změny a snahu je jasné, že se zdaleka ne-
můžeme zavděčit všem. Zamrzí však, když se na sociál-
ních sítích dočteme, že v rámci informovanosti se nic ne-
změnilo, že „nikdo o ničem neví“, když si někdo stěžuje na
nedostatek informací, které jsme již sdíleli na uvedených
komunikačních platformách nebo když se na veřejných
setkáních s občany sejdeme v počtu pouze několika desí-
tek aktivních občanů. Rád bych proto vyslovil jedno přání:
máte-li zájem o dění v naší městské části a chcete-li se
podílet na zlepšení života v ní, buďte aktivní ve vyhledávání
informací, které sdílíme, přijďte nám na pořádaná setkání
sdělit Vaše poznatky, kontaktujte nás přes web, sociální sí-
tě, nebo přes Českou obec. Jsme tu pro Vás!

I s Vaší pomocí pak budeme moci častěji informovat o tom,
co se na Vinohradech daří, třeba tak, jako je tomu i v aktuál-
ním vydání Vinohradského informu.

Příjemné a přínosné čtení!

Mgr. David Čížek,
odpovědný redaktor

člen Rady městské části
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EDITORIAL

Veškeré informace ze zasedán�́ Rady městské c ̌ásti
a Zastupitelstva městské c ̌ásti Brno-Vinohrady
najdete v elektronické podobě na webu městské
c ̌ásti:

https://www.vinohrady.brno.cz/samosprava/
usneseni-rady-a-zastupitelstva

Už máte ČESKOU OBEC?

Nainstalujte si aplikaci
ČESKÁ OBEC a mějte vino-
hradskou radnici vždy u
sebe.
Důležité kontakty, zprávy
o dění kolem vás, pozván-
ky na akce městské části,
možnost hlášení závad
nebo úřední deska.

To vše je mobilní aplikace
ČESKÁ OBEC.
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už to bude rok, co mě vaše podpora
postavila do nové životní situace. Jako
starostka se snažím utvářet místo
a společenství, kde vyrůstají mé děti,
žijí blízcí příbuzní a přátelé, jak nejlépe
umím. Abyste se mohli přehledně se-
známit s prací mou i celého týmu Rady
městské části Brno-Vinohrady, před-
kládám roční „vyúčtování“. V tomto
čísle se dočtete o oblastech, za které
jsem podle koaliční smlouvy odpověd-
ná. Kolegové místostarostové doplní
druhou polovinu v tom následujícím.

Vedle starostování zasedám v Zastu-
pitelstvu města Brna (a jeho výboru,

pracovních skupinách a komisích ra-
dy), večery a víkendy (pokud možno)
věnuji rodině, a i když to někdy vážně
není snadné spojit všechno, jde to a ty-
to rozdílné „světy“ se vzájemně dopl-
ňují. Nikdy jsem neodmítla nikoho
z vás, kteří jste se mnou chtěli mluvit,
zveřejnila jsem své telefonní číslo
a snažím se odpovídat na všechny e-
maily. Může se stát, že někdy v té
smršti něco přehlédnu nebo mi to trvá
déle. Prosím, abyste se v takovém pří-
padě prostě připomenuli nebo přišli,
paní Drgelová na podatelně vidí do
mého diáře a vždycky tam najde volné
okénko.

Přeji nám všem, ať podzimní plíska-
nice přečkáme ve zdraví a za měsíc se
těším na setkání při slavnostním roz-
svěcení adventní výzdoby.

PS.: Protože listopad je měsíc, kdy
svým hlasováním rozhodujete o pro-
jektech PaRo, prosím využijte této
možnosti je podpořit.

Mgr. Jitka Ivičičová,
starostka

Milí sousedé,

Kolobkopark mezi Vinohrady a Líšní (pokračování
Pump track cykloparku)
podpořeno v hlasování paro.damenavas.cz

Barevňák 2.0 (postupná modernizace proslulého
„Barevňáku“)
podpořeno v hlasování paro.damenavas.cz

Revitalizace vinohradské fontány (zlepšení oblíbeného
prostoru pod vinohradskou radnicí)
podpořeno v hlasování paro.damenavas.cz

Odpočinkové lavičky (doplnění vinohradských chodníků
o odpočinkové lavičky)
podpořeno podpisovým archem

Mgr. David Čížek,
člen Rady městské části

„Dáme na vás“ jde do
finále i na Vinohradech

Listopad je významným měsícem pro všechny, kterým není
lhostejno, v jakém prostředí ve městě Brně žijí. Již tradičně
totiž probíhá finálové hlasování o projektech, jejichž autoři
mají zájem udělat něco pro své město a městskou část, ve
které žijí. Hlasování, do kterého se zapojují občané Brna
a prostřednictvím webu www.damenavas.cz dávají své hla-
sy projektům, které jsou jim nejbližší.

Do finále hlasování se dostaly návrhy, které v květnu úspěš-
ně posbíraly alespoň tři sta hlasů nebo byly podpořeny pod-
pisovým archem s alespoň padesáti podpisy. Vítězní autoři
pak budou moci realizovat své projekty s rozpočtem až
5 milionů Kč!

Mezi desítkami návrhů do samotného finále postoupilo i ně-
kolik Vinohraďanů - tedy konkrétně čtyři.

Hlasujte pro vinohradské návrhy i Vy! Zasaďte se svými
hlasy o proměnu životního prostoru na Vinohradech.

O kterých námětech na zlepšení života na Vinohradech
budeme moci hlasovat?

Nestačí jen ukázat.
Rozhodněte, co v Brně vznikne!

Dáme na vás neboli PaRo už má na Vinohradech svou
úspěšnou historii! V minulých letech totiž vyhrály
projekty obyvatel naší městské části, a to návrhy Pump
track na Bořetické a Dětské hřiště Akátky.

Zadaří se Vinohraďanům dosáhnout na městskou do‐
taci 5 milionů korun i letos?

Hlasujte na paro.damenavas.cz a hledejte projekty, kte‐
ré se Vinohrad týkají.



Mezi ulicí Křtinskou a Věstonickou, vedle domova pro se-
niory, bude zřízeno zázemí staveniště dlouho očekávané
etapy výstavby VMO, tunelu pod Vinohrady.

Zahájení prací předznamená kácení, vyklizení a ohrazení
místa (nejspíše už v příštím roce) a to znamená, že harmo-
nogram výstavby, tak jak je dlouhodobě plánován, bude
dodržen. Nejprve vznikne cca 30 metrů hluboká šachta, ze
které budou hloubeny/raženy průzkumné štoly. Z průzkum-
ných štol se po rozšíření stanou tubusy tunelu.

Práce na VMO tedy budou pokračovat v nastaveném tem-
pu. A to je dobrá zpráva.

Špatná zpráva je, že to v následujících letech přinese vše
negativní, co je spojené s takto masivní výstavbou. Podle
dopravních modelů by však po dobu výstavby nemělo dojít
k přetížení dopravy na trase Rokytova, Žarošická, Jedovni-
cká díky dokončení rekonstrukce mostu na ulici Otakara
Ševčíka. Zde rozšíření možnosti odbočení odstraní zácpy
ve špičkách a doprava tak bude i nadále rychlejší po Gajdo-
šové, než s odbočením do kopce na Vinohrady osázené
vícero semafory. V této souvislosti také znaší strany mimo
jiné vzešel požadavek na rekonstrukci povrchu vozovky
na Vinohradech v úseku Žarošická - Jedovnická.

Po dostavění tunelu budou veškeré stopy po staveništi od-
straněny, tato část Vinohrad bude uvedena do původního
stavu, veškerá vykácená zeleň nahrazena a vznikne park.

Po dokončení této etapy bude tranzitní doprava svedená po
estakádě z Tomkova náměstí rovnou do tunelu.
Konečně se tak uleví Vinohradům
i Židenicím.

Mgr. Jiří Karásek,
místostarosta
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Stavba tunelu
se blíží

V oblasti parkování se
rýsují změny

Generel parkování, nutné změny a jejich rozfázování řešili
členové rady městské části Brno-Vinohrady se zástupci
společnosti AFRY CZ. Při jednání o připravovaných změ-
nách v systému dopravy v klidu byly k možnému zpraco-
vání předloženy požadavky, které povedou k efektivnějšímu
využívání parkovacích ploch, zlepšení průjezdnosti sídli-
štěm jak pro běžné vozy, tak zejména pro vozidla IZS, a kte-
ré po letech zajistí příjemnější parkování obyvatel naší
městské části.

Úkolem vedení městské části tak nyní bude najít prostřed-
ky pro zajištění realizace potřebného zásahu do parkování,
aby bylo možné tuto změnu přinést v co nejbližším mož-
ném časovém horizontu. I díky spolupráci s projekční
firmou, která stojí za zlepšením parkování např. v Brati-
slavě, za plánem mobility ve městě Brna nebo v Ostravě,
věříme, že k řešení nejpalčivějších problémů bude možné
přistoupit již v průběhu příštího roku.

O dalším postupu a plánovaných změnách vás samozřej-
mě budeme průběžně informovat. (red)

Rádi bychom Vás seznámili s naším
novým projektem: "Vinohradský strom
splněných přání." Od 1. prosince najde-
te tento strom před naší radnicí; co ho
činí zvláštním, jsou přání zavěšená na
jeho větvích. Tato přání nesou jedi-
nečný název "Přání Ježíškovi." Jsou to
přání klientů našich vinohradských
sociálních služeb, kteří si zaslouží
zvláštní pozornost a podporu v období
Vánoc.

Naším cílem je zpříjemnit Vánoce těm,
kteří tráví svátky sami. Starší lidé
často čelí osamocení během vánoční-

ho období, a proto jsme se rozhodli
spojit síly s Domovem pro seniory na
ulici Věstonická a Domovem se zvlá-
štním režimem NADĚJE na Vinohra-
dech. Tito klienti napsali svá přání,
a my je nyní představujeme Vám,
abyste je mohli splnit.

Jak to funguje? Stačí si vybrat jedno z
přání zavěšených na stromě, vzít si ho
a splnit ho. Může jít o drobný dárek,
základní potřebu, nebo dokonce
prosté zastavení a krátký rozhovor.
Každá malá gesta lásky a ohledupl-
nosti mohou velmi potěšit ty, kteří by

jinak oslavili Vánoce o samotě. Za-
koupené, zabalené a podepsané dárky
poté můžete nosit do našeho Kultur-
ního centra KVIC na ulici Bzenecká 23,
každý všední den od 9:00 do 15:00,
a to až do 15. 12. Případně po dohodě
na telefonním čísle - 731 876 471,
i v jiný čas. Domovům budou dárky
předány v následujícím týdnu, aby je
klienti dostali na Štědrý večer.

Mgr. Nikola Vasilevská, DiS.,
ředitelka KVIC Brno-Vinohrady

Vinohradský strom splněných přání
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V měsíci říjnu se uskutečnilo již 16. zasedání RMČ Brno-
Vinohrady. Členové rady rozhodovaly např. o následujících
bodech programu:
- Ušetřené prostředky původně určené ve prospěch
rekonstrukce hřiště na Bořetické budou využity na rekon-
strukci hřiště na ul. Vlčnovská,
- schváleno bylo využití prostředků na nákup vozidla
městské části určeného pro svoz černých skládek, odpad-
ků a údržbu pořádku a zeleně v městské části,
- odsouhlasena byla žádost na změnu provozu automobilů
na ul. Čejkovická, kde nově dojde ke zjednosměrnění
provozu v celém úseku,

- členové Rady souhlasili se změnou způsobu parkování na
parkovišti u OC Pálavské náměstí („u Švamberka“), kdy
bude z důvodu obrátkovosti míst během dne omezena
doba parkování na 3 hodiny,
- byla schválena smlouva o dílo na zhototovitele akce
„Projektová dokumentace komplexní rekonstrukce střech
bytových domů“, a to domů Mikulovská 4, 6, 8, Vlčnovská
3, 5, 7, 9 a Mutěnická 15, 17, 19, 21.

Kompletní usnesení 16. zasedání Rady městské části Brno-
Vinohrady najdete na webu městské části.

(red)

Ze zasedání Rady MČ Brno-Vinohrady

Současné a budoucí bydlení na Vinohradech
Jak to vidí místostarosta pro bytovou oblast a investice Ing. Jiří Pustina

Jednou ze zásadních povinností správy každé brněnské městské
části, patří vedení bytového fondu, a také investic. Správa měst‐
ských bytů byla na Vinohradech častým terčem kritiky a řešení
této problematiky se tak stalo jedním z důležitých cílů téměř přes-
ně před rokem vzniklé koalice. I díky turbulencím a změnám v ob‐
sazení pozic ve vedení městské části přijmul odpovědnost za
rezort bytové oblasti a investic Ing. Jiří Pustina, který se této pro-
blematice věnuje z pozice místostarosty.

Odpovědnost za bytové domy a nájemní byty ve správě městské
části Brno-Vinohrady je důvodem, proč jsme místostarostu Pusti‐
nu vyzpovídali. Je totiž důležité nastínit obyvatelům Vinohrad,
kam tato oblast směřuje, a třeba i vyvrátit fámy a zvěsti, které tu
a tam zlé jazyky šíří. A protože se jedná o poměrně rozsáhlé téma,
rozhovor s Jiřím Pustinou bude rozdělen do tří částí v po sobě ná‐
sledujících vydáních Vinohradského informu. První část si může‐
te přečíst právě nyní.

Do funkce místostarosty pro bytové ho-
spodářství jste zasedl po březnovém
odchodu koaličního partnera do opozice.
Jaké zkušenosti jste si přinesl na toto
místo?
Z dob, kdy jsem měl možnost pracovat na
pozici úředníka, kdy jsem pracoval v sou-
kromém sektoru i z časů minulé politické
aktivity - a také z hlediska mého věku si
myslím, že se kruh uzavírá. Jde o dost vel-
kou škálu zážitků, od každodenní „rutiny“
až po extrémní řešení typu záchrany území
a řešení pozůstatků staveb po ruské ar-
mádě. Běžné činnosti na úrovni městského
investora v Ivančicích, a pak zase třeba
realizace výstavby kanalizace v hodnotě
160 milionů, a následně na druhé straně
barikády práce vedoucího stavebního úřa-
du. A později činnost v soukromém sekto-
ru. Díky těmto zkušenostem na tyto zále-
žitosti dokážu dívat prakticky ze všech po-
hledů a s každým se nakonec vždy
domluvit na tom podstatném. Takže tím,
co si s sebou nesu do úřadu, je celá, kom-
pletní zkušenost.
V jakém stavu jste přebíral bytový fond a
v jaké kondici je nyní?
Upřímně řečeno, situace nebyla nikterak
dobrá. Problémy, které vznikly za minulé
roky, ale které si rovněž nese naše městská
část už vlastně od jejího vzniku, se dají
odstranit jen s velkou dávkou úsilí a odho-
dlání, je-li to vůbec v některých případech
možné. Reliktem dob dávno minulých je
třeba neuvěřitelných zhruba 25 druhů ná-
jemních smluv, kdy část bytů byla služeb-
ních, další bez inflační doložky, s doložkou
a řada dalších. Z toho navíc vyplývá 47
využívaných sazeb nájemného! To zname-

ná, že například velký počet nájemníků
platí nižší nájem, než třeba senioři v jejich
speciálním bydlení nebo nájemníci v měst--
ských sociálních bytech. Je logické, že
pokud se chceme chovat hospodárně, je
naší povinností s tímto stavem něco dělat.
Samostatnou kapitolou jsou pak investice
do nájemních bytů, kde je situace právě
díky nízkým nájmům rovněž špatná a kde
s námi město odmítá jednat o jakýchkoliv
formách pomoci, dokud nebude splněna
právě podmínka hospodárnosti na straně
cen za bydlení. Potřeba je také změnit pří-
stup některých úředníků. Zde je nutné změ-
nit někdy povrchnost a „zvyková práva“ zde
po léta zakořeněná. Úředníci musí fun-
govat vždy na sto procent a ve prospěch
městské části, aby je ani v případě soud-
ního sporu nebylo možné nachytat na hruš-
kách.
Co tedy řešíte aktuálně a co je tou nej-
akutnější bolestí v této oblasti v rámci
naší městské části?
Kromě už zmíněných reliktů minulosti má-
me za sebou první důležité kroky - změnu
pravidel přidělování bytů, první velké kroky
ke změně hospodaření s bytovým fondem
v rámci cen nájemného, pasportizaci
střech a další. Následující období se kromě
realizace připravených změn zaměřím na
další cíle. Konkrétně se jedná o nutnost
výměny starých bytových jader, zajištění
nových rozvodů elektřiny v nájemních
bytech, kde je situace poměrně dost
komplikovaná požadavky na provoz, stáří
komponent i typ rozvodů. Nečekaným
problémem jsou pak vstupní dveře většiny
bytů, které často hrozí až jejich rozlepením.
Cestou je „normalizovaná renovace“, která

vychází z finančních možností naší MČ –
základ tak, aby vše bezpečně fungovalo,
aby to hezky vypadalo, ale na druhou
stranu některá finančně nákladná řešení
jsou nesmyslná jak z pohledu investic MČ,
tak i z pohledu praktického, viz Geberit.
Součástí takových oprav budou třeba i vyš-
ší úrovně oprav s vyšším standardem, ale
samozřejmě s jasně definovaným stro-
pem.
Určité – a nemalé – procento obyvatel
Vinohrad říká, že změny v péči o bydlení či
přidělování bytů trvají příliš dlouho. Je
toto důvod aktuálních změn v pravidlech?
Všichni víme, jak dlouho to trvalo doposud,
jak nepřehledné to bylo. Již mockrát jsme
si ověřili, že v pořadníku jsou lidé, kteří jsou
v exekucích, nevydělávají nebo neplní
logické požadavky na přidělení, anebo
zamlčují různé skutečnosti. A jde samo-
zřejmě i o rychlost procesu přidělení bytu.
Proto jsme sáhli k razantní změně těchto
podmínek.
Jaká jsou tedy ona nová pravidla přidělo-
vání městských bytů?
Požadujeme zde splnění podmínek, které
nejen že odpovídají požadavkům města
Brna jako vlastníka bytů, ale které zajistí, že
tyto byty obsadíme těmi, kteří budou zá-
rukou, že nerozšíří počty dlužníků nebo
jinak problémových nájemníků. Takovou
zárukou může být třeba zaručení příjmů za
danou dobu, celistvost rodiny, bodový zisk
za zaměstnání a zejména také na základě
určitého výhledu do budoucna, kde by-
chom si rádi udrželi mladé Vinohraďáky.
Tato pravidla si může každý zájemce pro-
studovat na webu městské části.
Pokračování ve Vinohradském informu 214
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Divadlo pro nejmenší
Neděle 5. 11. 2023
Sál Pálava, Bzenecká 23
Loutkové divadlo V. Schildera zve děti
i dospělé na pohádku „O Sněhurce“,
které se ujmou trpaslíci, když jí proná-
sleduje zlá královna. Po napínavém
ději se spolu s princem budeme těšit
na šťastný konec.

Vstupenky před představením 80,- Kč
za osobu.
Vstup do sálu z ulice Tvrdonická.

Vánoční keramika
Sobota 25. 11. 2023, 9.00 - 11.00
Domeček, Valtická 23
V Domečku jsme pro vás opět připra-
vili předvánoční keramickou dílnu, ve
které si můžete vyrobit dárky pro své
blízké nebo originální vánoční dekora-

ce – misky na ovoce, svícny, andílky
apod.

Cena 320,- zahrnuje veškerý materiál,
výpal, glazury, odborné vedení.
Vhodné pro děti od 6 let a dospělé,
mladší děti v doprovodu rodičů.

Rezervace nutná předem na
www.domecekvinohradybrno.cz/
udalosti

Dopolední kroužky pro rodiče
s dětmi
Pro maminky (tatínky) na rodičovské
dovolené, ale i pro prarodiče s vnou-
čaty máme v Domečku širokou nabíd-
ku dopoledních aktivit.

Od Hudebně pohybových hrátek s mi-
minky přes Tanečníky a cvičení až po

výtvarné kroužky. Nabízíme volná mís-
ta ve výtvarných aktivitách Veselé tvo-
ření v pondělí 10.00 – 11.00 a Pastel-
ka ve čtvrtek 9.30 – 10.30.

Děti od dvou let si v nich ve spolupráci
s dospělákem vyzkouší práci s papí-
rem, barvami, přírodninami i s keramic-
kou hlínou a potkají se s různými
výtvarnými technikami. V Pastelce na
ně čeká i pohádka.

Hodiny se platí jednotlivě, rezervace
místa na
www.domecekvinohradybrno.cz

Přijďte vyzkoušet!

Listopad v Domečku

V neděli 15. října se na Vinohradech
odehrála událost, kterou všichni mi-
lovníci psů jistě nesměli minout –
druhý ročník Vinohradského psího
dne.

Ani letos nechyběla oblíbená soutěž
plyšová voříškiáda pro děti a také
soutěž o Vinohradského fešáka
z řad našich čtyřnohých obyvatelů.
Vinohradským fešákem se stal pej-
sek útuláček jménem Jonáš, který
má za sebou velmi silný a smutný
příběh. U jeho nové majitelky Aničky
se mu však daří skvěle a z ustra-
šeného týraného pejska se stává
„lvem salónů“ a naším absolutním
vítězem. Nejenže byl tento den plný
radosti a zábavy, ale také sloužil

k dobré věci. Sto procent výtěžku ce-
lé akce putovalo do psího hospice
Dejte nám šanci, z. s. Celkem bylo
vybráno krásných 15.150 Kč, což je
mnohem více než v prvním ročníku.

Rádi bychom poděkovali všem
dobrovolníkům a partnerům této
akce, bez kterých bychom se neobe-
šli. Děkujeme také všem návštěvní-
kům a soutěžícím, že jste svojí účas-
tí akci podpořili. Těšíme se na rok
2024, kdy se znovu sejdeme, aby-
chom oslavili lásku k pejskům a při-
spěli dobré věci.

Za KVIC Brno-Vinohrady
Mgr. Nikola Vasilevská, DiS.

…poplatek za psa byl na Vinohradech před dvěma lety snížen a nestojí za to se hlásit u babiček nebo tetiček na venko-
vě?
…na ÚMČ Brno-Vinohrady je přesto přihlášeno pouze 450 psů, ostatní jsou tu „na návštěvě“?
…sběr exkrementů (při frekvenci 4x ročně) stojí více, než kolik se zde vybere na poplatcích za psa?

Sazba poplatků*:

(*na psy důchodců je poplatek snížený a v případě asistenčních psů platí plné osvobození)

Děkujeme, že se o své čtyřnohé kamarády staráte a že po nich uklízíte.
Prvních 25 nově přihlášených psů po zaplacení poplatku na ÚMČ Brno-Vinohrady obdrží dárek.

Věděli jste, že... PSÍ ŽIVOT NA VINOHRADECH

Základní Za druhého a každého dalšího psa
v bytovém domě 800 Kč 1200 Kč
v RD 500 Kč 750 Kč

Vinohradský
psí den
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Rekonstrukce hřiště
na Bořetické je v cíli!

Všimli jste si, jak roste nové hřiště na Bořetické?
Rekonstrukce hřiště na Bořetické nabralo na obrátkách a
i když se již počasí pomalu ale jistě mění na podzimní, není
to překážkou k dokončení prací. Otevření tohoto prostoru
pro zdravý pohyb dětí a mládeže je tak doslova za dveřmi
a po drobných závěrečných úpravách může tento prostor
odstartovat svoji novou éru služby nejmladším Vinohraďa-
nům.

A dobrá zpráva na závěr: vzhledem k ušetřeným prostřed-
kům se v dalším kroku pustíme do rekonstrukce dalšího
hřiště - tentokrát toho na Vlčnovské!

Tak ať nově rekonstruované hřiště slouží!

Mgr. Jiří Karásek,
místostarosta

Nové hřiště školky na
Prušánecké

Čilý stavební ruch po čase ustal v těsné blízkosti MŠ
Prušánecká. Zatímco děti měly možnost okukovat sta-
vební stroje, v areálu jejich školky bylo budováno zbrusu
nové školní hřiště. Stroje tak konečně vystřídají nejmenší
obyvatelé naší městské části a na novém, moderním
povrchu si budou moci pohrát i zasportovat.

Velký dík tak patří paní ředitelce Davidové, která se o toto
hřiště zasadila. Nové hřiště chce pro své děti i paní ředi-
telka MŠ Sněhurka; také zde je již připraven kvalitní projekt
na jeho vznik.

(red)

Dva velké projekty výměny domovních
předávacích stanic dospěly ke svému
zdárnému konci.

Tím prvním je velká rekonstrukce ko-
telny ZŠ Mutěnická, která již svým sta-

vem ani zastaralým zařízením nespl-
ňovala požadavky na efektivní provoz;
navíc se některé její prvky nacházely
v havarijním stavu a zásah do ní tak byl
zcela nezbytný. Nová DPS základní
školy nyní zvládne vytápět prostory
školní budovy nejen mnohem rychleji
a kvalitněji, ale také ekonomičtěji.

Druhým velkým zásahem spojeným
s rozvodem tepla byla výměna tech-
niky i systému DPS Vlčnovská 3, 5, 7,
9. Zde po několikerých odkladech z mi-
nulosti došlo k započetí prací ještě
před začátkem letních prázdnin a na
konci září bylo vše zdárně předáno
k využívání nájemníků městské části.
I zde díky nové technice ušetří nájem-
níci nemalé prostředky a výsledek
změny způsobu vytápění obyvatelé

uvedených vchodů poznají po skon-
čení topné sezóny ve svých peněžen-
kách. Úspora by totiž měla být patrná.

Závěrem patří velký dík všem, kteří se
o tyto změny zasadili. Počínaje panem
Schenkem z BD Mír, přes pana Jana
Šlofa až po Teplárny Brno, a.s., které
celou rekonstrukci realizovaly.

A sluší se poděkovat také obyvatelům
domu na Vlčnovské. Nejen za jejich
trpělivost, ale některým z nich i za
vyklizení jejich suterénních místností
a umožnění provedení těchto nezbyt-
ných změn v rozvodu tepla do jejich
bytů.

(red)

Nové „DPSky“ zahřejí a ušetří
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Přehled naplňování bodů koaliční smlouvy
Pro čtyřleté volební období trvající do roku 2026 uzavřeli dne 20. 3. 2023 zastupitelé zvolení za uskupení:
• SPOLU pro Vinohrady (Mgr. Jitka Ivičičová, Ing. Jiří Pustina, MgA. Petr Pleva, Mgr. Patrik Cibere

a Mgr. et Mgr. Helena Rampachová),
• PLUS pro Vinohrady (Mgr. Jiří Karásek, Mgr. Zuzana Vöröšová, Mgr. David Čížek, Jan Šlof a Robert Kurucz) a
• Ano pro Vinohrady (Mgr. Tomáš Pokorný a Mgr. Ing. Martin Hynšt)
koaliční smlouvu. V ní se shodli na bodech programové dohody - programovém prohlášení Rady městské části Brno-
Vinohrady.

Protože uplynul první rok od voleb, předkládám „bilanci“ plnění programu. Vzhledem k rozsahu je předložena první část
– oblasti v gesci starostky (v oblasti kultury společně s Mgr. Tomášem Pokorným), příští číslo bude obsahovat přehled
pro oblasti garantované místostarosty (doprava, bezpečnost, školství, mládež a sport, bydlení, investice).

Mgr. Jitka Ivičičová, starostka

Oblast Plnění

Územní plánování a rozvoj
Budeme se aktivně podílet na přípravě nového územního plánu,
abychom ochránili zájmy obyvatel Vinohrad.

Budeme prosazovat, aby v novém územním plánu zůstaly
zachovány všechny územní rezervy pro výstavbu parkovacích
domů.

Proběhla dvě jednání s městským radním pro územní plán
Ing.arch. Bořeckým a Kanceláří architekta města, schůzka na
OÚPR, připravují se návrhy do prosincového jednání ZMČ
(zahrádkáři, hasička).
Návrhová plocha u Billy zůstává, ostatní tři plochy jsou zahrnuty
větších celků do stabilizovaných ploch a umožňují výstavbu.

Veřejný prostor
Budeme usilovat o zlepšení městského mobiliáře.
Upravíme veřejná prostranství, aby byla vlídným místem pro trá-
vení volného času.

Upravíme kontejnerová stání, aby odpovídala moderním stan-
dardům, optimalizujeme jejich umístění a počet kontejnerů na
tříděný a komunální odpad, zajistíme dostatečné množství od-
padkových košů.

Vytvoříme podmínky pro častější a důslednější úklid městské
části.

Zastaralé koše (trubky, ze kterých vítr vyfoukával odpad ven) byly
nahrazeny, proběhla oprava poškozených košů a
renovace části laviček (Pálavské nám.).

Získali jsme dotaci na úpravy stání pro tříděný odpad, dokončuje
se dláždění ploch vedle kontejnerových stání, dle dohody se
SAKO Brno, a.s. je možno přesunout kontejnery z rozhledových
trojúhelníků křižovatek na jedno rameno dvojchodníku. Vypsali
jsme zakázku na pořízení vlastního multifunkčního komunálního
vozidla.

Životní prostředí
Budeme se starat o zeleň na Vinohradech, zasadíme se o rozší-
ření parkových úprav a výsadbu ve vhodných lokalitách.

Výsadbu nových stromů a keřů budeme konzultovat s nezávis-
lými odborníky.

Zajistíme odpovídající podmínky pohybu psů, např. úpravou
stávajících výběhů pro psy nebo rozmístěním dostatečného
množství stojanů se sáčky na psí exkrementy.

Zasadíme se o likvidaci černých skládek na celém území Vino-
hrad.

Požádali jsme o dotaci z programu Nové parky pro Brno na PD
revitalizace parku u DPS Bzenecká 19 a 21 a PD na nový park u
DPS Pálavské nám. 1 a 2.

S rostlinolékařem proběhla celodenní konzultace s prohlídkou
míst určených pro náhradní výsadbu, přehodnocení umístění
a druhů stromů v náhradní výsadbě.
Oplocení výběhu Věstonická/Bořetická se vzhledem k vysoké
ceně vzešlé ze soutěže nerealizovalo, bude přehodnoceno.

Vypsali jsme zakázku na pořízení vlastního multifunkčního
komunálního vozidla.

Kultura
Podpoříme kulturní a sportovní akce pořádané občany Vino-
hrad a místními spolky.

Podpoříme pořádání nových kulturních událostí s důrazem na
lokální i regionální aktivitu, ale i komunitní a mezigenerační set-
kávání.

Schválili jsme změnu dotačních formulářů, aby byl zřejmý podíl
Vinohraďanů v cílové skupině.

Proběhlo výběrové řízení na ředitele KVIC za účelem zvýšení
aktivity organizace, rozšíření nabídky akcí a využití společenské-
ho sálu. Nová ředitelka nastoupila od září 2023.
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Z veřejných prostředků podpoříme místní sdružení a spolky,
zejména ty, které pracují s dětmi a mládeží, hendikepovanými
a seniory.

Navážeme na tradici Vinohradských trhů a dalších kulturních
a společenských akcí.

Při rozdělování dotací k těmto kritériím přihlížíme.

Probíhají tradiční farmářské trhy a bleší trhy, připravují se vánoční
trhy, rozsvěcení stromku, společenský ples a další akce.

Sociální oblast
V podpoře ohrožených skupin se zaměříme zejména na seniory
a handicapované.

Zajistíme sociální poradenství pro seniory a spoluobčany
v sociální nouzi.

Budeme aktivně spolupracovat s organizacemi pracující s pro-
blémovou či znevýhodněnou mládeží.
Podpoříme organizace poskytující sociální služby s těsnou
vazbou na městskou část.

Spolupracujeme s Ligou vozíčkářů a Svazem tělesně postiže-
ných, podporujeme aktivizační programy pro seniory.

Spadá do působnosti Města Brna, předáváme kontakt a na-
směrováváme.

MČ spolupracuje se spolkem Ratolest Brno, z.s., který zajišťuje
terénní práci s mládeží na Vinohradech a v Líšni provozuje
nízkoprahové centrum Likusák), dále navázala spolupráci s ka-
zatelem Matějem Novým (Spolek křesťanské pomoci).

Majetek
Budeme řádně pečovat o svěřený majetek.

Nastavíme jasná a transparentní pravidla pro pronájmy
nebytových prostor v majetku městské části.

Zajistíme institucionalizaci spolku dobrovolných hasičů, aby se
městská část stala zřizovatelem jednotky SDH obce.

Aktivně jednáme s Městem Brnem ohledně nabytí majetku
(stanice společnosti Teplárny Brno a.s.) a vynětí významných
svěřených pozemků z městského seznamu k prodeji.

Uvolněných prostor je minimum, nově uzavírané pronájmy i změ-
ny stávajících jsou řádně zveřejňovány.

MČ zřídila jednotku sboru dobrovolných hasičů, která byla v září
2023 úspěšně zařazena do plánu plošného pokrytí HZS.

Oblast otevřené a participující MČ
Vytvoříme komunikativní a vstřícný úřad, zavedeme moderní
formy komunikace, například prostřednictvím sociálních sítí,
mobilní aplikace nebo SMS.

Změníme Vinohradský Inform na moderní informační medium.

O připravovaných projektech radnice i soukromých developerů
budeme informovat veřejnost a budeme se zabývat všemi
připomínkami.

Podpoříme vinohradské projekty v participativním rozpočtu.

Zapojíme se do projektu „Obec přátelská rodině“.

Budeme informovat o veškerém dění na radnici, budeme
pořizovat videozáznam ze všech zasedání Zastupitelstva MČ
Brno – Vinohrady, který bude možné zhlédnout i zpětně.

MČ založila a provozuje profil na nejpoužívanějších sociálních
sítích a aktivně využívá aplikaci Česká obec, která umožňuje
i hlášení závad od občanů směrem k MČ.

Zpravodaj prošel proměnou, snažíme se jej dále vylepšovat.

Proběhly veřejné prezentace, např. k připravovaným stavbám
v dopravě (zejm. Vinohradský tunel) nebo v péči o zeleň, další
prezentace budou následovat.

Všechny předložené projekty PaRo jsme podpořili.

Zapojili jsme se aktivně do projektu Jihomoravského kraje
Family friendly community audit.

Videozáznam z jednotlivých jednání zastupitelstva MČ je možno
zpětně shlédnout na webu MČ. Připravujeme nové, přehlednější
a modernější webové stránky.

V příštím vydání Vinohradského informu naleznete souhrn plnění bodů koaliční smlouvy za oblasti místostarostů
Mgr. Jiřího Karáska a Ing. Jiřího Pustiny.

O práci vedení městské části, členů Rady městské části Brno-Vinohrady, aktivitách a zasedání Zastupitelstva městské části nebo
dění na Úřadu městské části Brno-Vinohrady se vše podstatné dozvíte na facebookovém profilu MČ Brno-Vinohrady nebo na webu

www.vinohrady.brno.cz, kde si můžete můžete průběžné plnění bodů koaliční smlouvy také ověřit.
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„Vinohrady jako klidná lokalita?
Asi žiji na jiných Vinohradech“

Z dlouhodobého hlediska je o bezpečnost na Vinohradech
velký zájem. Proč by ne, když místostarosta Karásek
ujišťuje, že zde nejsou žádné větší problémy. Já mám ale
pocit, že něco tady nehraje.

Lidé si opakovaně stěžují na distribuci drog, zejména na
ulici Pálavské náměstí (Tortuga atd.). Na pumptracku
neustále někdo někoho vyhání a dělá si z toho své území.
Dále krádež katalyzátorů zejména vozidel spadající do
skupiny Volkswagen (Škoda, Seat, Volkswagen).
V programu Audit family friendly community se bezpeč-
nost jako téma umístilo na druhém místě, kde lidé popisují
chabou aktivitu policie, nepřizpůsobivé občany, distribuci
drog či drobné krádeže. Těch věcí je několik a lidem už to
leze krkem.

Fakticky je ale problém u stavu strážníků a strážnic.
Početní stavy na obvod jsou bohužel naprosto špatné.
Mám velmi dobře zjištěno a ověřeno, že spousta policistů
v ulicích prostě chybí. Za hodně práce, velmi málo peněz.
Tak spousta strážníků odchází do okolních měst (Tišnov,

Vyškov, Slavkov u Brna, Rajhrad atd.) protože situace
kolem financování a přesčasů už není únosná. Například:
Doplňování špatného personálního stavu z Brna – sever,
často chodící strážníci na směnu po jednom, přebytek žen
oproti mužům, tedy stížená možnost zabránit činům typu
výtržnictví, loupeže nebo násilného přepadení, doplňování
strážníků z oblasti prevence na školách do služeben.

Naše městská část s tím může udělat jen velmi málo, ale
přece nelze se na to pouze koukat a nechat to ve stylu „co
oči nevidí, to srdce nebolí“. Nechat to ladem znamená, že
to budeme řešit, až skutečně se něco vážného stane.

Co určitě pan místostarosta Karásek může udělat, je vyvíjet
tlak na ředitele MP nebo ostatní místostarosty v revíru
a klidně může argumentovat daty, které jsme vysbírali již
přes výše avizované AFFC, také bych ocenil zlepšení
komunikace s občany Vinohrad.

Radek Sedláček,
zastupitel za SPD

O����� �����������

Příspěvky v této rubrice jsou vyjádřením názorů členů ZMČ Brno-Vinohrady a nemusí korespondovat s názorem redakce.

V listopadu zveme všechny vinohradské diváky na dokumentární
filmovou zpověď českého novináře Tomáše Etzlera. Každodenní
syrová realita, kterou Tomáš v Číně sedm let na vlastní kůži
zažíval, ve filmu silně kontrastuje s mikrosvětem, který objevil
v malé vesnici na severovýchodě Číny. Film přímo a nepřímo řeší
některá z největších témat moderní Číny: politika jednoho dítěte,
lidská práva, nedostatek svobody náboženského vyznání, korup-
ce nebo zhoršení lidských hodnot v komunistickém režimu, je ale
také příběhem o lásce.

Hrajeme ve středu 22. listopadu v 19:30 ve Společenském sále
Pálava. Vstupné 70 Kč. Po promítání filmu bude probíhat krátká
diskuze s panem Etzlerem o jeho zkušenostech s působením
v Číně i o vzniku filmu.

Za KVIC Brno-Vinohrady Tomáš Pokorný

Popravdě řečeno, nevím jak rozptýlit
obavy pana Sedláčka z distribuce drog
na „ulici Pálavské náměstí v Tortuze
atd.“ Mám za to, že na Pálavském nám.
namísto jmenovaného nonstopu sídlí
už více než dva roky Pohřební služba.

Co se týče zmiňovaného exodu stráž-
níků do okolních obcí, strážníci, jako
i zaměstnanci v jiných oborech, nepo-
chybně za prací dojíždí do okolních ob-
cí stejně jako jiní dojíždí do Brna. Je te-
dy možné, že se najde strážník, který do
služby dojíždí z Brna, zvláště pak pokud

touží po v průměru
nižším platu, než by měl u brněnské MP.
Strážníci spíše než do městeček okolo
Brna odchází k PČR, Vězeňské službě
či do řad AČR. Odchází za lepšími platy,
ale také za možností výsluhy po od-
sloužených letech atp. Vyjadřovat se
k „přebytku žen oproti mužům“ v revíru
Sever snad ani nechci.

Těžko lze také vyhovět přání p. Sed-
láčka při jeho argumentaci daty v rámci
AFFC. Úkolem AFFC je naslouchat
občanům, společně besedovat, pláno-
vat a sbírat názory, což se na Vinohra-

dech podařilo, byť na vzorku cca 3 %
obyvatel.

Co napsat závěrem? Určitě v Brně na-
jdete i klidnější městské části. Pokud
však budeme Vinohrady srovnávat se
„sídlištními“ částmi Brna, vycházíme
i podle dat PČR jako klidná lokalita
(zdroj: www.mapakriminality.cz). Na
druhou stranu, přispět k udržení pořád-
ku může každý, a to třeba tím, že své
poznatky nahlásí na patřičných mís-
tech hned, v reálném čase, nebo ale-
spoň dříve, než je zveřejní na FB.

Mgr. Jiří Karásek, místostarosta

Věcná poznámka k článku p. Sedláčka

Nebe: filmová zpověď Tomáše Etzlera
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Vánoční koncert pro Vinohrady
aneb slavnostně naladěná ZUŠka
Základní umělecká škola PhDr. Zbyňka
Mrkose slaví ve školním roce
2023/2024 významné jubileum sedm-
desát let svého trvání. Ano, již celých
sedm desetiletí naši učitelé rozvíjejí
talent dětí, vzdělávají je v oblasti hud-
by, kultury a umění, kultivují jejich tvůr-
čí fantazii i umělecký potenciál.

Po celý jubilejní školní rok připravuje-
me bohatý kulturní program. Nyní,
v čase adventním, naplněném sváteční
a poetickou náladou, přinášíme našim
posluchačům koncert, kterým bychom
rádi přispěli k podpoření všudypřítom-
né sváteční atmosféry. S našimi žáky,
nadšenými mladými umělci, jsme peč-
livě pracovali, plánovali i cvičili a nako-

nec společně připravili večer plný hud-
by, zpěvných melodií i vánoční nálady.
Uslyšíme známé i méně známé sklad-
by, vystoupí sólisté i větší tělesa, před-
staví se pěvecký sbor, komorní soubor
i cimbálová muzika. Své síly spojili
žáci hudebního i tanečního oboru.
S radostí jsme pro Vás připravili večer,
který slibuje příjemný umělecký proži-
tek, vlídné společenské setkání i chvíli
spočinutí v tomto slavnostním předvá-
nočním čase.

Přijměte pozvání na Vánoční koncert
pro Vinohrady, který se uskuteční ve
čtvrtek 14. prosince v 17.30 hodin ve
Společenském sále Pálava, Bzenec-
ká 23.

Přijďte se zaposlouchat do tónů hud-
by, které Vás svátečně naladí, a spo-
lečně s našimi mladými umělci sym-
bolicky přivítejme blížící se Vánoce
a oslavme pomyslné narozeniny naší
základní umělecké školy.

Patronkou koncertu je starostka měst-
ské části Brno-Vinohrady paní Mgr. Jit-
ka Ivičičová.

Těšíme se na Vás!

Mgr. Marcela Hamrová Hoňková,
zástupkyně ředitelky

ZUŠ PhDr. Zbyňka Mrkose.

Tradiční běh pro zdraví
Ve středu 27. 9. proběhl tradiční běh pro zdraví. Letos si
ho naši mladší žáci vyzkoušeli poprvé na našem školním
hřišti. A tato událost se vskutku vyvedla, a to nejenom díky
slunnému počasí, ale hlavně díky výkonům jednotlivých
běžců.

Děti si sportovní dopoledne patřičně užily. Kromě samot-
ného běhu na školním oválu, který byl ozvláštněn různými
překážkami na trati, na ně čekala na hřišti i opičí dráha či
další pohybové aktivity s možností využití míčů ke hraní
fotbalu či vybíjené. Většina dětí ale dala stejně přednost
fandění svým spolužákům, protože správně povzbudit ka-
maráda, který se žene k cílové rovince, je přece velmi důle-
žité. Musíme uznat, že žáci a jejich učitelé vytvořili na
oválu běžcům skvělou atmosféru. Některé děti běžely
opravdu jako o život a své prvenství si nesly od startovního
hvizdu až po překročení cílové čáry.

Běhu se zúčastnilo téměř 200 dětí z celého prvního
stupně, včetně nulté třídy jako letošních nováčků. Všem
patří veliká gratulace za dokončení jejich závodu. Medailí
a diplomem pak byli odměněni ti nejrychlejší z nich.

Mgr. Tereza Kučerová a Bc. Sabina Holcmanová

Zprávy ze ZŠ MUTĚNICKÁ

Basketbal na
ZŠ Mutěnická

V letošním školním roce probíhají na ZŠ Mutěnická trénin-
ky basketbalové přípravky pro žáky 1. stupně. Tréninky
jsou pod záštitou BK Skokani Brno, díky kterým byly do
jedné z tělocvičen na naší škole nainstalovány výškově
nastavitelné basketbalové koše, které jsou velmi vhodné
pro žáky různých věkových kategorií.

Tréninky probíhají 2x týdně, v pondělí a v pátek a jsou z vel-
ké většiny obsazeny. Vedení tréninků se ujali aprobovaní
pedagogové naší školy, kteří se snaží děti naučit základům
basketbalu, zlepšit jim fyzickou kondici a vyvolat v dětech
pocit, že sport je zábava. V současné době jsou tréninky
v plném proudu a všechny děti se vždy těší, co nového se
naučí.

Mgr. Michaela Machová
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Významná literární výročí
Milí čtenáři,
aktuálně si během listopadu připomeneme tato významná
literární výročí:

7. 11. by se 110. narozenin dožil Albert Camus, autor
slavného existencialistického románu Cizinec a také nosi-
tel Nobelovy ceny za literaturu. Jeho život však předčasně
ve 46 letech ukončila autonehoda – Camus v osudný den
jet autem pravděpodobně ani nechtěl, jelikož se v kapse
jeho kabátu našel lístek na vlak. S sebou měl také fragment
nedokončeného textu První člověk.

Před 165 lety (20. 11. 1858) se narodila další nobelistka,
v Čechách nepříliš známá Selma Lagerlöfová, z jejíhož
pera pochází ve Švédsku populární cestopisná pohádka
Podivuhodná cesta Nilse Holgerssona Švédskem. Hlavní
motiv tohoto příběhu, chlapec letící na huse, se dostal i na
švédskou dvacetikorunu.

60. výročí úmrtí (22. 11. 1963) a 125. výročí narození
(29. 11. 1898) se sešly u C. S. Lewise, jednoho z nej-
oblíbenějších spisovatelů britské historie. Už od dětství se

zajímal o mytologii a příběhy s antropomorfními zvířaty,
a tak není divu, že tyto prvky hojně využil v úžasné sérii
Letopisy Narnie.

Ve stejný den, 22. 11. 1963, zemřel i Aldous Huxley,
filozof a autor dystopického románu Konec civilizace. Víte
však, že zprávy o úmrtí těchto dvou velikánů tehdy v mé-
diích zcela zastínila jiná událost? Byl to atentát na ame-
rického prezidenta J. F. Kennedyho, který se stal také
v tento den, když projížděl ulicemi Dallasu v otevřené limu-
zíně.

A 22. 11. uplyne ještě i 30 let od smrti anglického
prozaika Anthonyho Burgesse, jehož nejznámější dílo Me-
chanický pomeranč v 70. letech úspěšně zfilmoval režisér
Stanley Kubrick. Každá ze tří částí této knihy začíná kul-
tovní větou: „Co teda jako bude, he?“

Uvedené zajímavosti jsme čerpaly ze stránek
Wikipedia.org., Databazeknih.cz, ČSFD.cz a iRozhlas.cz.

Linda Miklová, Šárka Štýblová
knihovnice KJM Vinohrady

Se začátkem školního roku nastává
období, kdy učitelé hledají způsoby, jak
se seznámit s novými žáky, jak utužit
vztahy ve třídě a vstoupit tak do nové-
ho školního roku s úsměvem. Jako
ideální řešení pro rozvoj nových vztahů
v kolektivu se zde nabízí adaptační
den žáků s třídním učitelem.

A právě na začátku letošního školního
roku jsme se vydali s žáky třetích roč-
níků do Mariánského údolí, kde na nás
čekala krásná vycházka přírodou
a mnoho zábavných her. Děti měly
možnost nejen obnovit po prázdni-
nách vztahy se svými spolužáky, ale
i zažít mnoho nových dobrodružství.
Krásná příroda poskytla ideální kulisu

pro objevování a vzájemné sblížení žá-
ků.

Paní učitelka využila tento výlet jako
příležitost lépe poznat své žáky. Na-
skytla se jí tak možnost sledovat mi-
mo školní prostředí reakce dětí a vzta-
hy ve třídě.

Děti měly zase možnost seznámit se
s paní učitelkou, a také se dozvědět
něco o přírodě, sdílet své zážitky
s ostatními spolužáky a vzájemně se
podporovat ve výuce. Zatímco někteří
žáci sbírali listy a zkoumali malé brou-
ky, jiní se účastnili různých her nebo
hovořili o svých prázdninových zážit-
cích a užívali si krásného letního poča-

sí. Všichni se ale shodli na jednom –
výlet se jim moc líbil.

Po návratu z výletu byla ve třídě cítit
nová energie a vzduchem se nesla
skvělá atmosféra. Adaptační den
v Mariánském údolí splnil svůj účel.
Nejen, že se děti sblížily mezi sebou,
ale vytvořily si také silnější pouto s pa-
ní učitelkou. Adaptační den se skvěle
vydařil a už se zase těšíme, až se na-
skytne možnost strávit další krásný
den v přírodě.

Jessica Baldelli
ZŠ Čejkovická

Adaptační den v Mariánském údolí
aneb krůček ke sblížení žáků po prázdninách
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Úspěšná podzimní sezona
Školní rok jsme zahájili soutěží v Útě-
chově. Naše první závody v rámci
Brněnské ligy se uskutečnily v sobotu
9. 9. na útěchovském place. I přes dro-
bné chybičky během požárního útoku
se medaile začaly sypat. Dorostenci
se umístili druzí a mladší i starší žáci,
přestože měli velmi málo času na tré-
nink, skončili na bronzových příčkách.

Následovala soutěž 16. 9. v Lelekovi-
cích, kam jsme již odjížděli v plné síle,
s otevřeným srdcem, ale i dobrou nála-
dou. Nikdy se za své výkony nemusí-
me stydět a bylo tomu i zde. Mladší
žáci museli zapojit všechny síly, aby
všem dokázali, že na první místo
prostě mají. Starší žáci své maximum
nepředvedli, a to je posunulo na krásné
třetí místo. V odpoledním čase se uká-
zaly dorostenky jednotlivkyně a vybo-
jovaly první, třetí a šesté místo.

Tři naši závodníci se 23. 9. zúčastnili
Mistrovství České republiky v běhu na
60 metrů s překážkami. Zde se již pro-
jevila celorepubliková konkurence, kte-
rá není malá. S neuvěřitelným odhodlá-
ním ukázat, co se v nich skrývá si
nachystali vždy své pokusy a snažili se
překonat sami sebe. Všichni předvedli,
že patří mezi nejlepší a všem jim děku-
jeme za tuto reprezentaci.

24. 9. proběhla nejvíce očekávaná
soutěž O vinohradský pohár. A nešlo
by to jinak, než že na domácím poli
musíme zazářit. A bylo na co se dívat,
a to nejen ve vlastních řadách. Této

soutěže se zúčastnily
všechny kategorie od
přípravky po dorosten-
ce. Z dvanácti pohárů,
které byly na soutěži
rozděleny, jich 6 zůstalo
doma. Naše přípravka
se stabilně drží na prv-
ních pozicích, a i tento-
krát si vybojovala první
místo. Mladší žáci díky
hojné účasti na soutěži
dokázali složit tři týmy
a jeden z nich vybojoval
třetí místo. V kategorii starší nás tak-
též reprezentovala tři družstva - JANG,
OLD a Vinohrady MIX. Těm se letos
obzvláště zadařilo. Dokázali obsadit 1.
a 2. příčku. Jako vždy se na konec
soutěže předvedl i náš dorost a z obou
vydařených pokusů vzešla zlatá me-
daile.

V prvním říjnovém víkendu se tradičně
konala soutěž hasičské všestrannosti.
Tento rok ale došlo k obrovským změ-
nám v pravidlech a také se nejlepším
týmům z jednotlivých okresů naskytla
možnost postoupit do krajského kola.
Ráno startovali dorostenci a umístili
se na 1. místě a zajistili si postup na
kraj. Poté následovali starší žáci, kde
hlídka „A“ předvedla bezkonkurenční
běh, kdy jediné trestné body nasbírala
na střelbě ze vzduchovky. To jim sta-
čilo na triumf v jejich kategorii a po-
stup na krajské kolo. Nakonec se uká-
zali mladší žáci. Hlídka A dovršila sbír-
ku prvních míst a parádním výkonem

si získala také zlatou medaili. Děkuje-
me všem závodníkům za reprezentaci
a držte nám palce 4. 11. na krajském
kole ve Vracově.

Naše soutěžení je pro kalendářní rok
2023 uzavřeno, akce ovšem nekončí,
děti budou nadále trénovat, čeká je
výlet a lednu se rozjedou halové sou-
těže v uzlování, soutěže v běhu na 60
a 100 metrů s překážkami a štafety
dvojic, je tedy nutné zůstat stále ve
střehu.

Všechny také zveme na naši podzimní
veselici, která se bude konat 25. 11.
v sále Pálava. Připravují se soutěže,
tombola i občerstvení… Kdo přijde,
jistě neprohloupí.

Za SDH Brno-Vinohrady
Monika Pavlíková

Zásah hasičů na Mikulovské 9
Ve středu 20. září 2023 přesně v 10.30 se před Miku-
lovskou 9 přiřítilo pět hasičských aut. V ten moment právě
z domu vycházeli první lidé, kteří mohli odejít vlastní silou,
„po svých“. Hasiči vbíhají do domu, zastavují přívod elektři-
ny, dva výtahy automaticky přepínají do evakuačního reži-
mu. Zásah bude mimořádně obtížný, Mikulovská 9 je
atypický dům, bydlí zde v 6 podlažích téměř 60 vozíčkářů…

Tentokrát se naštěstí jednalo jen o cvičení, všechno bylo
tedy „jen jako“. Ředitelství Hasičského záchranného sboru
ve městě i v Jihomoravském kraji si uvědomují, že od cvi-
čení k reálnému zásahu může být velmi blízko, že situace
kdy v některém z desítek bytů vypukne požár, není jen ze
světa příruček.

Hasičský záchranný sbor tedy oslovil Svaz tělesně
postižených Vinohrady-Líšeň se sídlem právě na Mikulov-
ské 9. Preventistka HZS Pavla Pražáková a koordinátor

krajské Národní rady osob se zdravotním postižením Lukáš
Karnet domluvili podrobnosti cvičení přímo na místě i
s jednotlivými obyvateli.

Pro cvičnou evakuaci bylo vybráno pouze jedno patro.
Cílem cvičení bylo odhalit největší úskalí a také změřit
reálný čas potřebný k evakuaci. Vyhodnocení bude probí-
hat ještě dlouho, analyzovat se musí vše, od fungování
požárních hlásičů v patrech, až po průjezdnost vinohrad-
ských ulic (ano, dopolední čas byl spíše příznivou okol-
ností).

Evakuovaní obyvatelé Mikulovské 9 se po necelé hodině od
začátku cvičení vrátili do svých bytů. S vědomím, že Hasiči
na jejich bezpečí myslí.

PhDr. Lukáš Karnet,
zastupitel MČ Brno-Vinohrady
a předseda Krajské rady NRZP
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Elektrikář - opravy, rekonstrukce. Tel.: 797 676 748

Dlouhodobě pronajmu garáž při ul. Mutěnická: 724 869 531

Čistění koberců a čalounění od 20 – 25,- Kč/m2

dle znečištění. Tel.: 778 031 783.

Koupím chalupu nebo pozemek do 60 km od Brna. Tel: 725 087 561
Koupíme byt 1+kk nebo 2+kk. Hotovost. 601 586 468

Hledáme byt 3+1 nebo větší. Platba hotově. 721 218 604

Servis oken a dveří Vám zajistí jejich optimální funkčnost,
prodlouží životnost, minimalizuje tepelné ztráty a předchází ná‐

kladným opravám.Opravíme žaluzie, nebo dodáme nové.
Tel.: 735 878 407

KUCHYŇSKÉ LINKY a VESTAVĚNÉ SKŘÍNĚ
dvířka, skříňky a pracovní desky na míru. Vrba 603 438 707, www.vrbakuchyne.cz, http://klikni6.tiscali.cz

SERVIS A MONTÁŽ ŽALUZIÍ A SÍTÍ. Doprava v Brně za 1,-Kč!
Žaluzie, rolety, sítě. T: 607 558 230, www.zaluzie-kubon.cz

Rekonstrukce bytových jader, koupelen a topení.
Poradenství, návrh, realizace na klíč.
Tel.: 513 034 551, mob.: 704 458 187,

e-mail: info@tzbcentrum.cz www.tzbcentrum.cz

REKONSTRUKCE KOUPELEN, JADER, INTERIÉRŮ NA KLÍČ
Spolehlivost, kvalita, osobní přístup. Tel. 777 141 165, 773 518 654

Hledám vhodný protějšek (M, Ž) ke schůzkám na Vin.
(ne v Senior klubu)jsem Ž - 64 let. email: eklim@post.cz

MŠ SLUNÍČKO,
Strnadova 13

hledá kuchařku
Nástup možný dle dohody,
kontakt: Hana Schenková

tel. 737 914 940
ms.strnadova@skolyjm.cz

KNIHY RYŠAVÝ Táborská - zve na PŘEDVÁNOČNÍ NÁKUP
tel. 775368748

Muže a ženy i s OZP na OSTRAHU OBJEKTU,
RECEPCE a DOZOR V MUZEU.

Tel: 602 595 682, pph.kolarik@seznam.cz

Firma Imcon Electronics, s.r.o. hledá pracovníka pro úklid skladu.
Docházka 2 odpoledne v týdnu na 2 až 3 hodiny.

Místo výkonu práce: Zaoralova 3110/19, Brno-Líšeň
(areál slévárny Heunisch). Pro bližší informace volejte č.: 545 234 440,

kontaktní osoba je Dana Mikulášková.

WELLNESS-GYRO nabízí k prodeji
Vánoční dárkové poukazy a speciální edici permanentek

na cvičení. Tel: 775464429, e-mail: wellness-gyro@seznam.cz
www.wellness-gyro.cz
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Energie
za výhodné ceny 
přímo od výrobce

Pro nabídku se můžete obrátit na energie@teplarny.cz, 

tel.: 545 162 345, nebo můžete navštívit naše klientské centrum, 

Cimburkova 2,  úterý nebo čtvrtek  8:00 - 12:00, 13:00 - 17:00 hodin.

ELEKTŘINA   /  ZEMNÍ PLYN 

Projekt „Moderní senior“

CVIČENÍ NA ÚLEVU BOLESTI
Středa 8. 11. od 9:30 do 11:00

FitPainFree® metoda zaměřená na
trvalé odstranění problémů pohybového
aparátu.
Lektorka: Markéta Podborská

BEZPEČNÁ DOMÁCNOST
Středa 15. 11. od 9:30 do 11:00

Interaktivní přednáška prevence vzniku
požáru, správné používání tísňových
linek, aplikace záchranka, formulář
I.C.E.
Přednášející: kpt. Mgr. P. Pražáková

JAK NA CHYTRÝ TELEFON
Středa 22. 11. od 9:30 do 11:00

Interaktivní přednáška na téma:
Základní i rozšířené funkce chytrých
telefonů, užitečné aplikace, rady a tipy
pro bezpečné používání.
Lektor: Ing. Jiří Pokorný

Rádi bychom Vám jménem našeho kulturního centra KVIC a naší městské části představili projekt „Moderní senior“, do kterého
jsme se nyní zapojili.

Projekt představuje soubor interaktivních seminářů pro seniory, kteří se chtějí vzdělávat, držet krok s dobou a nebojí se učit
novým věcem. Moderní senioři se zapojením do projektu dozví mezioborové trendy a novinky z oblasti moderních technologií,
zdraví, pohybu a vědy. Jednotlivé semináře jsou pro účastníky zdarma, každý z nich je až pro 40 účastníků ve věku od 55 let.
Projekt vznikl za finanční podpory města Brna.

V naše vinohradském společenském sále Pálava se v listopadu můžete těšit hned na 3 témata:

Do listopadového hlasovacího finále postoupily čtyři projekty,
při-hlášené do akce „Dáme na vás“, vztahující se k sídlišti – tři
z nich na základě webového hlasování – kolobkopark,
barevňák 2.0 a revitalizace fontány), čtvrtý na základě pe-
tičního archu (týká se více především starší generace,
s menšími schopnostmi využívání IT – odpočinkové lavičky).
Cílem přípomenutí není lobovat za projekt „Odpočinkové la-
vičky“ - spíše jde o pokus přimět potenciální hlasující
v prospěch jednotlivých projektů k zamyšlení nad tím, který
z nich může být skutečně přínosem pro větší část obyvatel

sídliště nejen v přítomnosti, ale i v ne tak vzdálené budoucno-
sti.

Zkuste si před hlasováním představit, kterak vy nebo vaši blíz-
cí potřebují projít napříč sídlištěm o holích, s ortézou či s cho-
dítkem nebo třeba jen s těžkým nákupem – a realizace které-
ho projektu v takové situaci více pomůže nejen v současnosti,
ale i z hlediska určité perspektivy do budoucnosti…

Ing. Luděk Hodboď
(článek byl redakčně upraven)

Dáme na vás - čtyři projekty
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SENIOR KLUB: PROGRAM NA LISTOPAD ‘23

Naše motto:
„zima se blíží, a tak se na ni zkusíme připravit nejen ve sklípku a se sklínkou vína, ale i jinak... “

Vážení senioři všech věkových skupin, pohlaví a zájmů, zveme Vás kromě účasti na akcích v klubovně Bzenecká 19 (začátky
v 15.00, otevřena od 14.30) – viz program níže – i k zapojení se do pravidelných činností:
-> v pondělí (13.30 - 14.30) cvičení pro seniory ve Společenském sále Bzenecká 23 s podporou KVIC – kromě rozhýbání těla
se dobře naladíte.
-> ve čtvrtek (od 10.15 a 12.30, 90 minut) konverzační kurz angličtiny pro seniory (možno zapojit se kdykoli v průběhu roku)
v malé klubovně.
-> v pátek, od 10. 2. (14.00 - 16.00, mimo školní prázdniny) kurz PC pro seniory v ZŠ Mutěnická – účast i případné konzultace
zdarma.
2. 11. Čtvrtek
POSEZENÍ VE SKLÍPKU V
NECHORECH
(14:00 Pálavské nám., 390,- Kč)
Ing. Luděk Hodboď

7. 11. Úterý
CESTOPISNÉ ZAJÍMAVOSTI
(pokračování)
E. Vacková

9. 11. Čtvrtek
A ZASE PLETEME Z PEDIGU...
(od 14.00 hodin)
Mgr. Hanka Žaludová

14. 11. Úterý
SETKÁNÍ S PÍSNIČKOU (pokračování)
Ing. Karel Mifek

16. 11. Čtvrtek
BLAHOPŘÁNÍ JUBILANTŮM
NAROZENÝM V LISTOPADU
Ing. L. Hodboď a tým spolupracovníků

18. 11. Sobota
RUČNÍ PRÁCE - PATCHWORK
(klubovna - od 13.00 hod.)
Renata Spurná

21. 11. Úterý
NAPOLEON I. A MORAVA
Dr. Luděk Šubrt

23. 11. Čtvrtek
CHORVATSKO: K BRANÁM BALKÁNU
NEJEN ZA MOŘEM
Mgr. Jakub Večeřa

28. 11. Úterý
ZDRAVOTNÍ POTŘEBY A POMŮCKY -
aktuální informace
Stanislava Kouřilová (Malkol-delta s.r.o.)

30. 11. Čtvrtek
IZRAEL, JORDÁNSKO (zážitky z cest)
Ing. Jaroslav Slávik

SENIOR KLUB,
Bzenecká 19, Brno-Vinohrady

Nevím, jak bude při čtení těchto řádek, ale v době jejich tvorby
v polovině října bylo stále ještě teplé babí léto a jeho pohoda se
přenášela i na naše akce – od poloviny září jsme nevycházeli
z oslav.

Začalo to Setkáním s písničkou, pokračovalo zájezdem s vojen-
skými důchodci do Exotické zahrady v Přibicích, Sonnentoru
v Čejkovicích a sklípku „U Jeňoura“ a týden byl uzavřen blaho-
přáním čtyřem srpnovým a zářijovým jubilantkám, přičemž pozor-
nost na sebe upoutaly devadesátiletá Terezie Dobšíková
a zejména šestadevadesátiletá Otýlie Veselková, které jsme sice
museli pomoci do klubovny na chodítku, ale v klubovně po celou
dobu oslavy všechny udivovala a potěšila svou čilostí, radostí ze
života a optimismem.

Poté jsme společně
s hosty, žáky hry na
kytaru a harmoniku
ze ZUŠ PhDr. Zbyň-
ka Mrkose a soubo-
rem Stará Líšeň
oslavili Den seniorů
v klubovně – pro-
gram se nečekaně
prolínal a operativ-
ně se upravovalo
pořadí vystoupení,
ale o to zajímavější
to bylo pro vystu-
pující i diváky. V so-
botu 30. 9. období
aktivity završil tra-
diční koncert ve
Společenském sá-
le, v němž před více
než čtyřiceti diváky

postupně vystoupili Pěvecký sbor B. Hajnce, akordeonové duo
tvořené Mgr. Petrukem a jeho studentem Martinem Šleglem,
a Cimbálová muzika Javor. Obsah jejich vystoupení byl pestrý,
optimistický a přispěl k navození dobré pohody u všech přítom-
ných, kterým se většinou ani nechtělo končit a odcházet ze sálu
(více o všech těchto akcích najdete slovem i obrazem ve fotoga-
lerii na klubovém webu).

Začátek října byl klidnější, věnovaný cestování. Své zážitky z Vel-
ké příkopové propadliny na východě Afriky dokončil Ing. Čapek
sice až ve čtvrtek, ale to obsah a přínos informací pro zájemce
o cestování nijak neovlivnilo. Eliška Vacková přiblížila Sicílii a Sar-
dinii a návštěvníci klubovny se také pobavili i poučili u krátkých
internetových videí.

Zájem o pondělní cvičení roste, 25. září už bylo v sále 19 cvičících,
téměř jako před covidem. Podobně se rozbíhají čtvrteční skupiny
angličtiny pro seniory – v mírně pokročilých je 14, v středně
pokročilých 9 a v pokročilých 5 studentů.

Z programu v listopadu připomínám nové lektory, Ing. Večeřu
a Ing. Slávika, kteří přijdou sdělit své osobní zážitky a dojmy z cest
Chorvatskem, Izraelem a Jordánskem, a také připomínám před-
vánoční koncert 3. 12. ve společenském sále, který tentokrát
začne dříve, už ve 13 hodin, a kromě obvyklých vystupujících Vás
zvou i tanečníci souboru Carolka Brno.

Program i další informace a dokumentační fotografie najdete
stále na odkazu www.vinohrady.brno.cz/organizace/senior-klub,
nebo je získáte přímo u nás v době našich akcí v klubovně na
Bzenecké 19 (viz program).

Ing. Luděk Hodboď
luhod@seznam.cz,

tel. 602 169 899

Informace o akcích Senior klubu


